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PROCES – VERBAL 
încheiat azi data de 24 februarie 2017 cu ocazia întrunirii consiliului local al comunei 

Tiream, în şedinţă ordinară  
 
 
 Consiliul local al comunei Tiream, a fost convocat in şedinţă ordinară  pentru data de    
24 februarie 2017 ,orele 14,00 în baza  Dispoziţiei nr.39/2017 , emisă de primarul comunei 
Tiream  la data de 10.02.2017. 
  În urma convocării  făcute în scris  la şedinţă s-au prezentat un număr de 10 consilieri  
locali  din totalul de 11 consilieri în funcţie. Absentează nemotivat, domnul  consilier  Reszler 
Adalbert – Gheorghe . Din proprie iniţiativă  participă :  dl. preot –paroh Marcu Sorin- preot la 
Parohia Ortodoxă din localitatea Tiream  şi cetăţeanul Feier Adrian din localitatea Vezendiu. 
 Prezenţa consilierilor locali fiind  majoritară, şedinţa se consideră statutară. 
 D-nul primar  prezintă ordinea de zi a şedinţei şi o supune  aprobării consiliului local. 

În urma  votului deschis, exprimat prin ridicare de mâini , ordinea de zi a şedinţei, este 
aprobată  cu votul  unanimităţii consilierilor locali  prezenţi , conţinând un număr de  9  
puncte dezbătute în următoarea ordine: 
          1) Proiect de hotărâre privind organizarea reţelei şcolare a unităţilor de învăţământ 
preuniversitar din comuna Tiream pentru anul şcolar 2017 -2018, 
 2) Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de acţiuni şi de lucrări  în interes 
local  pe anul 2017 ;  
 3) Proiect de hotărâre privind aprobarea „Planului de analiză  şi acoperire a riscurilor 
pentru anul 2017”, în comuna Tiream ;  
          4) Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de ocupare a funcţiilor publice  din 
aparatul de specialitate al Primarului comunei Tiream, pe anul 2017 ;  
 5) Proiect de hotărâre privind aprobarea  modificării Actului constitutiv şi a Statutului 
Asociaţiei de Dezvoltare  Intercomunitară  pentru servicii în sectorul de apă  şi apă uzată  din 
judeţul Satu Mare , la care comuna Tiream este membru asociat ; 
 6) Proiect de hotărâre privind mandatare „ Asociaţiei de Dezvoltare  Intercomunitară  
pentru servicii în sectorul de apă  şi apă uzată  din judeţul Satu Mare”, pentru a exercita, în 
numele  şi pe seama comunei Tiream, atribuţii de autoritate publică  tutelară în raport  cu 
operatorul regional  S.C. APASERV  Satu Mare S.A.; 
  7) Proiect de hotărâre privind   aprobarea unor modificări  tehnice  pentru proiectul  cu 
titlul : „Reabilitare Cămin Cultural în loc.Tiream, com.Tiream, jud. Satu Mare” derulat prin 
F.E.A.D.R. Măsura  322 
 Iniţiator proiecte: Primar , Tar Nicolae 
        8)  Prezentarea Deciziei  nr.115/27.12.2016  privind înlăturarea  deficienţelor  
constatate  şi consemnate în Raportul de control  înregistrat la Camera de Conturi  Satu 
Mare  sub nr. 2642/09.12.2016 şi la entitatea  verificată  sub nr.  832/09.12.2016 , încheiat ca 
urmare  a misiunii de audit  financiar  asupra conturilor  de execuţie , efectuat la SC IERUL 
TIREAM SRL,  înaintată  Consiliului local al comunei Tiream  cu adresa nr.2852/30.12.2016; 
        9)Probleme curente  
 
  

 



După aprobarea ordinei de zi a şedinţei, d-na secretar supune la vot aprobarea  
procesului –verbal al şedinţei anterioare ( şedinţa din data de 9 ianuarie 2017).  

În urma votului deschis, exprimat prin ridicare de mâini  procesul –verbal al şedinţei 
din data de  9 ianuarie 2017 este aprobat cu 9 voturi „pentru „  şi o abţinere . Dl.cons. Man 
Niculae s-a abţinut  de la vot  deoarece  a absentat la şedinţa anterioară.                                                                                                                                                
 D-nul primar solicită propunerii pentru  alegerea  noului preşedinte de şedinţă având în 
vedere faptul că,  dl. preşedinte de şedinţă ,cons. Reszler Adalberet – Gheorghe absentează. 

Dl.cons. Babtan Dorel , propune pe d-na cons. Lieb Beata să îndeplinească această 
funcţie pentru o pereioadă de 3 luni ( februarie – martie – aprilie ).  

Nu sunt alte propuneri.  
Dl.primar supune la vot propunerea făcută de dl. cons. Babtan Dorel. 
În urma votului deschis, exprimat prin ridicare de mâini propunerea este aprobată cu 9 

voturi „pentru” şi o abţinere.  D-nacons. Lieb Beata s-a abţinut de la vot. 
D-na secretar informează preşedintele de şedinţă  cu privire la cvorumul  necesar  

pentru adoptarea fiecărei hotărâri, şi informează consilierii locali  cu privire la prevederile 
art.46 din Legea nr.215/2001, republicată, cu modificările şi completările ulterioare. 
 Doamna  preşedinte de şedinţă ,consilier LIEB BEATA, preia lucrările şedinţei şi pune 
în discuţie primul punct aprobat  la ordinea de zi:                                                                          
 1). Proiect de hotărâre privind organizarea reţelei şcolare a unităţilor de  învăţământ 
preuniversitar din comuna Tiream pentru anul şcolar 2017 -2018; 
           D- na  preşedinte de şedinţă prezintă  proiectul de hotărâre iniţiat de domnul primar. 
           D-nul primar prezintă expunerea de motive la proiectul de hotărâre arătând că la 
solicitarea Inspectoratului Şcolar  judeţean Satu Mare  a emis un proiect de hotărâre  cu 
privire la  organizarea  reţelei şcolare a unităţilor  de învăţământ preuniversitar de stat  din 
comuna Tiream pentru anul şcolar  2017 – 2018, urmând ca Inspectoratul Şcolar Judetean 
Satu Mare   să emită avizul conform  la propunerea făcută de primar prin proiectul de 
hotărâre. În acest sens la data de 10.01.2017 Inspectoratul Şcolar judeţean Satu Mare a 
comunicat  Avizul conform nr. 77/10.01.2017 cu reconandarea că până la data de 28 
februarie 2017 , consiliul local să adopte o hotărâre în acest sens.Totodată prin adresa 
nr.170/12.01.2017 comunică  faptul că  avizul conform nu conţine şi Grădiniţa cu Program 
Normal Portiţa  deoarece nu se încadrează în prevederile art.63, alin.(1) lit.b)  din Legea 
educaţiei naţionale nr.1/2011, cu modificările şi comppletările ulterioare şi nici în costul 
standard pe elev.  
          D-na secretar Grigoraş Maria ,  prezintă raportul de specialitate al compartimentului de 
resort  cu privire la  proiectul de hotărâre prezentat. 

D - na  cons. Magdas Elisabeta -  secretarul  comisiei de specialitate nr.1, prezintă 
raportul de aviz favorabil  al comisiei cu privire la proiectul de hotărâre, fără obiecţiuni. 

Dl.cons.  Schrepler Emeric -  preşedintele  comisiei de specialitate nr.2, prezintă 
raportul de aviz favorabil  al comisiei cu privire la proiectul de hotărâre, fără obiecţiuni. 

Dl. cons. Man Niculae – preşedintele  comisiei de specialitate nr.3, prezintă raportul de 
aviz favorabil  al comisiei cu privire la proiectul de hotărâre, fără obiecţiuni. 

Dl. primar propune aprobarea proioectului de hotărâre  cu modificarea  rezultată din 
avizul conform nr.77/10.01.2017 a Inspectoratului Şcolar Judetean Satu Mare. 

D-na preşedinte de şedinţă, cons. Lieb Beata , supune la vot   aprobarea propiectului 
de hotărâre cu modificarea  propusă de dl.primar, respectiv potrivit avizului  conform 
nr.77/10.01.2017.a Inspectoratului Şcolar Judetean Satu Mare.  
 În urma votului deschis exprimat prin ridicarea de mâinii, proiectul de hotărâre 
împreună cu modificarea propusă de  dl.primar , este aprobat cu  votul unanimităţii 
consilierilor locali prezenţi, fiind astfel adoptată HCL. nr.2 din   24 februarie 2017.      
 2) Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de acţiuni şi de lucrări  în interes 
local  pe anul 2017 ;  
 D- na  preşedinte de şedinţă prezintă  proiectul de hotărâre iniţiat de domnul primar. 



           D-nul primar prezintă expunerea de motive la proiectul de hotărâre supus dezbaterii  
şi aprobării consiliului local, motivând necesitatea aprobării planului  anual de actiuni şi de 
lucrari de interes local prin prisma  respectări prevederilor art.6 alin.(7) si (8) din Legea nr. 
416/2001 privind venitul minim garantat, potrivit cărora consiliului local aprobă anual prin 
hotarare  planului de actiuni sau de lucrari de interes local, în baza căruia sunt efectuate 
acţiunile  şi lucrările de interes local de către persoanele asistete social în conformitate cu 
prevederile Legeii nr.416/2001 privind venitul minim garantat. 
          D-na secretar Grigoraş Maria ,  prezintă raportul de specialitate al compartimentului de 
resort  cu privire la  proiectul de hotărâre prezentat. 

D - na  cons. Magdas Elisabeta -  secretarul  comisiei de specialitate nr.1, prezintă 
raportul de aviz favorabil  al comisiei cu privire la proiectul de hotărâre, fără obiecţiuni. 

Dl.cons.  Schrepler Emeric -  preşedintele  comisiei de specialitate nr.2, prezintă 
raportul de aviz favorabil  al comisiei cu privire la proiectul de hotărâre, fără obiecţiuni. 

Dl. cons. Man Niculae – preşedintele  comisiei de specialitate nr.3, prezintă raportul de 
aviz favorabil  al comisiei cu privire la proiectul de hotărâre, fără obiecţiuni. 
 Nu sunt propuneri de modificări sau completări a proiectului de hotărâre prezentat  

D –na  preşedinte de şedinţă cons. Lieb Beata, supune aprobării consiliului local  
proiectul de hotărâre prezentat.                             
 În urma votului deschis exprimat prin ridicarea de mâinii, proiectul de hotărâre este 
aprobat cu votul unanimităţii consilierilor locali prezenţi, fiind astfel adoptată HCL. nr.3 din  
24 februarie 2017.     
 3) Proiect de hotărâre privind aprobarea „Planului de analiză  şi acoperire a riscurilor 
pentru anul 2017”, în comuna Tiream ; 
 D- na  preşedinte de şedinţă prezintă  proiectul de hotărâre iniţiat de domnul primar. 
           D-nul primar prezintă expunerea de motive la proiectul de hotărâre supus dezbaterii  
şi aprobării consiliului local, motivând necesitatea aprobării planului prin prisma  respectări 
prevederilor art.13, lit.a) din Legea nr.307/2006 privind apărarea împotriva incendiilor , a 
art.10,lit.d) din Legea nr.481/2004 privind Protecţia civilă, precum şi aprevederilor art.14 , 
alin.(2) şi alin.(3) din HG.nr.1492/2004 şi art.  6,alin.(1) din Anexa nr.1,la 
O.M.A.I.nr.132/2007.  
          D-na secretar Grigoraş Maria ,  prezintă raportul de specialitate al compartimentului de 
resort  cu privire la  proiectul de hotărâre prezentat. 

D - na  cons. Magdas Elisabeta -  secretarul  comisiei de specialitate nr.1, prezintă 
raportul de aviz favorabil  al comisiei cu privire la proiectul de hotărâre, fără obiecţiuni. 

Dl.cons.  Schrepler Emeric -  preşedintele  comisiei de specialitate nr.2, prezintă 
raportul de aviz favorabil  al comisiei cu privire la proiectul de hotărâre, fără obiecţiuni. 

Dl. cons. Man Niculae – preşedintele  comisiei de specialitate nr.3, prezintă raportul de 
aviz favorabil  al comisiei cu privire la proiectul de hotărâre, fără obiecţiuni. 
 Nu sunt propuneri de modificări sau completări a proiectului de hotărâre prezentat  

D –na  preşedinte de şedinţă cons. Lieb Beata, supune aprobării consiliului local  
proiectul de hotărâre prezentat.                             
 În urma votului deschis exprimat prin ridicarea de mâinii, proiectul de hotărâre este 
aprobat cu votul unanimităţii consilierilor locali prezenţi, fiind astfel adoptată HCL. nr.4 din  
24 februarie 2017.     
          4) Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de ocupare a funcţiilor publice  din 
aparatul de specialitate al Primarului comunei Tiream, pe anul 2017 ;  
 D- na  preşedinte de şedinţă prezintă  proiectul de hotărâre iniţiat de domnul primar. 
           D-nul primar prezintă expunerea de motive la proiectul de hotărâre supus dezbaterii  
şi aprobării consiliului local, motivând necesitatea aprobării planului prin prisma respectări  
prevederilor art.23 din Legea nr.188/1999 privind Statutul funcţionarilor publici  şi 
instrucţiunilor  pentru aprobarea planului de ocupare a funcţiilor publice , ordonatorul principal 
de credite are obligatia  ca anual să elaboreze Planul anual de ocupare a funcţiilor publice  la 
nivelul unităţii administrativ teritoriale  şi să-l supună aprobării consiliului local.   



          D-na secretar Grigoraş Maria ,  prezintă raportul de specialitate al compartimentului de 
resort  cu privire la  proiectul de hotărâre prezentat. 

D - na  cons. Magdas Elisabeta -  secretarul  comisiei de specialitate nr.1, prezintă 
raportul de aviz favorabil  al comisiei cu privire la proiectul de hotărâre, fără obiecţiuni. 

Dl.cons.  Schrepler Emeric -  preşedintele  comisiei de specialitate nr.2, prezintă 
raportul de aviz favorabil  al comisiei cu privire la proiectul de hotărâre, fără obiecţiuni. 

Dl. cons. Man Niculae – preşedintele  comisiei de specialitate nr.3, prezintă raportul de 
aviz favorabil  al comisiei cu privire la proiectul de hotărâre, fără obiecţiuni. 
 Nu sunt propuneri de modificări sau completări a proiectului de hotărâre prezentat  

D –na  preşedinte de şedinţă cons. Lieb Beata, supune aprobării consiliului local  
proiectul de hotărâre prezentat.                             
 În urma votului deschis exprimat prin ridicarea de mâinii, proiectul de hotărâre este 
aprobat cu votul unanimităţii consilierilor locali prezenţi, fiind astfel adoptată HCL nr.5 din  
24 februarie 2017.     
 5) Proiect de hotărâre privind aprobarea  modificării Actului constitutiv şi a Statutului 
Asociaţiei de Dezvoltare  Intercomunitară  pentru servicii în sectorul de apă  şi apă uzată  din 
judeţul Satu Mare , la care comuna Tiream este membru asociat ; 
 D- na  preşedinte de şedinţă prezintă  proiectul de hotărâre iniţiat de domnul primar. 
           D-nul primar prezintă expunerea de motive la proiectul de hotărâre iniţiat. 
          D-na secretar Grigoraş Maria ,  prezintă raportul de specialitate al compartimentului de 
resort  cu privire la  proiectul de hotărâre prezentat. 

D - na  cons. Magdas Elisabeta -  secretarul  comisiei de specialitate nr.1, prezintă 
raportul de aviz favorabil  al comisiei cu privire la proiectul de hotărâre, fără obiecţiuni. 

Dl.cons.  Schrepler Emeric -  preşedintele  comisiei de specialitate nr.2, prezintă 
raportul de aviz favorabil  al comisiei cu privire la proiectul de hotărâre, fără obiecţiuni. 

Dl. cons. Man Niculae – preşedintele  comisiei de specialitate nr.3, prezintă raportul de 
aviz favorabil  al comisiei cu privire la proiectul de hotărâre, fără obiecţiuni. 
 Nu sunt propuneri de modificări sau completări a proiectului de hotărâre prezentat  

D –na  preşedinte de şedinţă cons. Lieb Beata, supune aprobării consiliului local  
proiectul de hotărâre prezentat.                             
 În urma votului deschis exprimat prin ridicarea de mâinii, proiectul de hotărâre este 
aprobat cu votul unanimităţii consilierilor locali prezenţi, fiind astfel adoptată HCL. nr.6 din  
24 februarie 2017.     
 6) Proiect de hotărâre privind mandatare „ Asociaţiei de Dezvoltare  Intercomunitară  
pentru servicii în sectorul de apă  şi apă uzată  din judeţul Satu Mare”, pentru a exercita, în 
numele  şi pe seama comunei Tiream, atribuţii de autoritate publică  tutelară în raport  cu 
operatorul regional  S.C. APASERV  Satu Mare S.A.; 
 D- na  preşedinte de şedinţă prezintă  proiectul de hotărâre iniţiat de domnul primar. 
           D-nul primar prezintă expunerea de motive la proiectul de hotărâre iniţiat. 
          D-na secretar Grigoraş Maria ,  prezintă raportul de specialitate al compartimentului de 
resort  cu privire la  proiectul de hotărâre prezentat. 

D - na  cons. Magdas Elisabeta -  secretarul  comisiei de specialitate nr.1, prezintă 
raportul de aviz favorabil  al comisiei cu privire la proiectul de hotărâre, fără obiecţiuni. 

Dl.cons.  Schrepler Emeric -  preşedintele  comisiei de specialitate nr.2, prezintă 
raportul de aviz favorabil  al comisiei cu privire la proiectul de hotărâre, fără obiecţiuni. 

Dl. cons. Man Niculae – preşedintele  comisiei de specialitate nr.3, prezintă raportul de 
aviz favorabil  al comisiei cu privire la proiectul de hotărâre, fără obiecţiuni. 
 Nu sunt propuneri de modificări sau completări a proiectului de hotărâre prezentat  

D –na  preşedinte de şedinţă cons. Lieb Beata, supune aprobării consiliului local  
proiectul de hotărâre prezentat.                             
 În urma votului deschis exprimat prin ridicarea de mâinii, proiectul de hotărâre este 
aprobat cu votul unanimităţii consilierilor locali prezenţi, fiind astfel adoptată HCL nr.7 din  
24 februarie 2017 



 7) Proiect de hotărâre privind   aprobarea unor modificări  tehnice  pentru proiectul  cu 
titlul : „Reabilitare Cămin Cultural în loc.Tiream, com.Tiream, jud. Satu Mare” derulat prin 
F.E.A.D.R. Măsura  322 
 D- na  preşedinte de şedinţă prezintă  proiectul de hotărâre iniţiat de domnul primar. 
           D-nul primar prezintă expunerea de motive la proiectul de hotărâre iniţiat. 
          D-na secretar Grigoraş Maria ,  prezintă raportul de specialitate al compartimentului de 
resort  cu privire la  proiectul de hotărâre prezentat. 

D - na  cons. Magdas Elisabeta -  secretarul  comisiei de specialitate nr.1, prezintă 
raportul de aviz favorabil  al comisiei cu privire la proiectul de hotărâre, fără obiecţiuni. 

Dl.cons.  Schrepler Emeric -  preşedintele  comisiei de specialitate nr.2, prezintă 
raportul de aviz favorabil  al comisiei cu privire la proiectul de hotărâre, fără obiecţiuni. 

Dl. cons. Man Niculae – preşedintele  comisiei de specialitate nr.3, prezintă raportul de 
aviz favorabil  al comisiei cu privire la proiectul de hotărâre, fără obiecţiuni. 
 Nu sunt propuneri de modificări sau completări a proiectului de hotărâre prezentat  

D –na  preşedinte de şedinţă cons. Lieb Beata, supune aprobării consiliului local  
proiectul de hotărâre prezentat.                             
 În urma votului deschis exprimat prin ridicarea de mâinii, proiectul de hotărâre este 
aprobat cu votul unanimităţii consilierilor locali prezenţi, fiind astfel adoptată HCL. nr.8 din  
24 februarie 2017 
        8)  Prezentarea Deciziei  nr.115/27.12.2016  privind înlăturarea  deficienţelor  
constatate  şi consemnate în Raportul de control  înregistrat la Camera de Conturi  Satu 
Mare  sub nr. 2642/09.12.2016 şi la entitatea  verificată  sub nr.  832/09.12.2016 , încheiat ca 
urmare  a misiunii de audit  financiar  asupra conturilor  de execuţie , efectuat la SC IERUL 
TIREAM SRL,  înaintată  Consiliului local al comunei Tiream  cu adresa nr.2852/30.12.2016; 
        Având în vedere faptul că, administratorul Societăţi comerciale IERUL TIREAM SRL, dl. 
Schvegler Arpad, deşi invitat, nu  s-a prezentat la şedinţă, d-na preşedinte de şedinţă, 
prezintă consiliului local Deciziea  nr.115/27.12.2016  privind înlăturarea  deficienţelor  
constatate  şi consemnate în Raportul de control al Camera de Conturi  Satu Mare, încheiat 
ca urmare  a misiunii de audit  financiar  asupra conturilor  de execuţie , efectuat la SC 
IERUL TIREAM SRL,  înaintată  Consiliului local al comunei Tiream  cu adresa nr.2852/30. 
12.2016. 
 Apoi dl.primar, informează consiliul local că în data de 23.02.2017 a participat  în 
comuna Petreşti la Adunarea Generală  a  ADI Valea Neagră , unde dl.administrator a 
prezentat Decizia Curţi de Conturi Satu Mare nr.115/2016. După prezentare  reprezentanţi  
acţionarilor constituiţi în ADI Valea Neagră  au stabilit  că profitul  nerepartizat acţionarilor  
constituiţi în ADI Valea Neagră , respectiv suma de 651.674 lei  nu va fi repartizată  fiecărui  
acţionar  ci va fi  reânvestită  în dezvoltare prin achiziţionarea de noi maşini şi  utilaje . 
 Preşedintele ADI Valea Neagră, dl. Marcis Otto , a propus majorarea  taxei de 
salubrizare cu un procent de 50 %, însă  propunerea nu a fost acceptată de reprezentanţii 
UATE -urilor . 
       Consiliul local a luat  la cunoştinţă  prevederile Decizie Curţii de Conturi  Satu Mare  
nr.115/27.12.2016  şi va urmării  modul de ducere la îndeplinire  de către operatorul de 
interes local SC. IERUL TIREAM SRL, a  măsurilor dispuse prin aceasta. 

9. Probleme curente. Nu sunt cererii depuse de cetăţeni 
 1.Doamna cons. Tegzeş Monica spune :  în luna ianuarie fiind în  comuna Andrid am 
observat că se desfăşurau lucrări de deszăpezire a drumurilor comunale din loalitate. 
  Pe raza comunei Tiream nu s-au efectuat astfel de activităţii de către operatorul de 
interes local SC IERUL TIREAM SRL deşi s-a achiziţionat,  în anul 2014 ,o autospecială 
multifuncţională  pentru serviciul de salubritate, prin Programul LEDER,  de către cele 12 
comune asociate  în ADI Valea Neagră. 
 Dl. cons. Babtan Dorel spune :  domnule primar  ,dumneavoastră aţi participat la 
Festivalul  -concurs de tăiere a porcului desfăşurat în data de 4 februarie  în localitatea 
Oraşul Nou, deşi în şedinţa din luna ianuarie ne-am înţeles că nu participăm.  



 Dl.primar spune : aşa este  însă  am participat  împreună cu partidul  din partea căruia 
am candidat pentru funcţia de primar. Dacă m-au invitat nu puteam să-i refuz. Eu în şedinţa  
Consiliului local din data de 9 ianuarie am consultat  consiliul local  cu privire la participarea 
comunei  Tiream  la concursul anual  de tăiere a porcului   în data de 4 februarie 2017, însă 
nici un membru al consiliului nu şi-a exprimat  dorinţa de a participa. 
            Dl.cons. Man Niculae spune :  eu am absentat la şedinţa din data de 9 ianuarie , dar 
ştiu că atunci v-aţi înţeles  să nu participaţi la concursul de tăiere a porcului în data de 4 
februarie în comuna Oraşu Nou  , ci să organizăm  în data de 4 martie la  baltă,sărbătoarea 
zilei femeilor .Eu cred că nu este bine să stabilim  un lucru şi să facem altul, fără să invităm 
consiliul local . 
            D-na cons.  Tegzeş Monica spune :  în data de 31.01.2017 am participat la Şedinţa 
consiliului de administraţie la Şcoala Gimnazială Tiream , unde s-au pus în discuţie 
următoarele probleme : 
            -  recuperarea  sumei de 44.185 lei reprezentând plata drepturi salariale  necuvenite  
datorate unor calcule eronate , către cadrele didactice cuprinse în dispozitivul sentinţelor 
judecătoreşti , constatate de către  Curtea de Conturi Satu Mare  în anul 2016, 
         -  s-au achiziţionat şi s-au  pus un număr de 10 uşi  la sălile de clasă din incinta Şcoli 
Gimnaziale Tiream, urmând să  fie  reparate  şi finisate lucrările cu instalarea acestora . 
          Domnilor consilieri, vă invit  într-o excursie  la Şcoala din localitatea Pişcolt  construită 
din fonduri europene  să vedeţi în ce condiţii îşi desfăşoară activitatea  şcolară  elevi unei 
şcoli construită la nivel european, în comparaţie cu condiţiile din  unităţile şcolare din raza 
comunei Tiream. 
 Dl.primar spune : aşa este d-na consilier,  şi eu m-am interesat  să  accesăm fonduri 
europene prin programul PNDL şi cred că vom avea şanse,  aşa că voi  face în continuare 
demersurile necesare  pentru accesarea fondurilor europene sau de ce nu guvernamentale 
pentru reabilitatea tuturor unităţilor de învăţămând  din comuna tiream. 
          Domnul Feier Adrian  cere cuvântul d-nei preşedinte de şedinţă ,iar după ce primeşte 
cuvântul spune :  domnule primar şi domnilor consilieri  aş dori să  ştiu în proprietatea cui se 
află edificiul fostei brutării a  C.A.P.Vezendiu . Ştiu că după desfinţarea C.A.P.-ului o vreme a 
fost folosit de d-na Frunzetti Cristina , însă acum nu  este folosită de nimeni şi se află într-o 
stare avansată de degradare. Eu am nevoie de câteva ţigle şi vrea să ştiu de la cine le pot 
cumpăra. 
           Dl.primar spune :  nu cunoaştem situaţia juridică a imobilului, s-ar putea să fie dată 
prin protocol de comisia de desfiinţare a fostului C.A.P.Vezendiu la una din asociaţiile sau 
societăţile agricole legal constituite   după desfiinţarea acestuia. Cel mai corect ar fi ca dvs. 
să achiziţionaţi ţiglele necesare din comerţ. 
         D-na cons.  Tegzeş Monica spune :  domnule primar, sediul fostului C.A.P. Vezenediu, 
se află într-o stare  destul de avansată de degradare, nu s-ar putea cumpăra de   comună şi  
reabilita.  
          Dl. primar spune : sediul fostului C.A.P. Vezenediu este  în proprietate societăţilor şi  
asociaţiilor agricole  legal înfiinţate la data desfinţării cooperativei agricole de producţie. 
 Pentru a le  înstrăina ,acestea trebuie să aibă aprobarea adunărilor generralea 
membrilor asociaţi ,o întreagă procedură greu de desfăşurat ,mai ales acum când majoritatea 
nu mai au obiect de activitate , însă activele sunt încă în inventarul acestora. 
        Dl.preot paroh Marcu Sorin cere cuvântul d-nei preşedinte de şedinţă ,iar după ce 
primeşte cuvântul spune : domnule primar şi domnilor consilieri ,vin în faţa dumneavoastră cu 
o problemă de fond funciar, după ce am încercat să rezolv această problemă cu d-na 
secretar şi cu domnul ing. Menţiu Vasile, fără   să obţin ceea ce  solicit. 
        În anul 2015 , Parohia Ortodoxă Tiream a câştigat în instanţă suprafaţa de  25, 62 ha 
teren. Am solicitat Comisiei locale de fond funciar  Tiream punerea în aplicare a dispozitivului 
hotărârii judecătoreşti. D-na secretar a   făcut demersurile necesare  şi a înaintat lucrarea  la 
Comisia Judeteană pentru validarea suprafeţei câştigate de Parohia Ortodoxă Tiream, în 
instanţă. După ce a fost validată suprafaţa  de 25,62 ha, d-na secretar m-a chemat să 



semnez procesul verbal de punere în posesie pentru al depune la O.C.P.I. Satu Mare  pentru 
întocmirea Titlului de Proprietate. Problema   care se ridică este  faptul că pe parcela  cu 
nr.topo.358/1/a în suprafaţă de 22,3062 ha  cuprinsă în procesul verbal de punere în posesie  
se află amplasate saivanul ovinelor şi fântâna arteziană, construcţii care apartin comunităţi 
locale , respectiv tuturor crescătorilor de animale din localitatea Tiream.  Solicitarea noastră 
este să fie delimitată suprafaţa ocupată de construcţiile mai sus menţionate  şi să rămână 
mai departe în proprietatea privată a comunei, iar  Parohiei Ortodoxă Tiream să-i fie atribuit 
alt amplasament. 
             D-na secretar spune :  aşa este cum spune domnul preot, însă terenul- păşune  
nr.top.358/1/a în suprafaţă de 22,3062 ha , care a fost atribuit Parohiei Ortodoxe Tiream pe 
procesul verbal de punere în posesie , a fost scos din domeniul privat al comunei Tiream, 
prin Ordinul Prefectului judeţului Satu Mare nr.80 / 2007,  şi a fost pus la dispoziţia Comisiei 
locale de fond funciar pentru a fi  atribuit persoanelor fizice /juridice îndreptăţite la 
reconstituirea dreptului de proprietate,în baza legilor fondului funciar.  Dacă procedăm aşa 
cum solicită reprezentantul  parohiei, amplasamentul respectiv v-a trebui atribuit altor 
persoane îndreptăţite la reconstituirea dreptului de proprietate . De aceea spun că ar fi bine 
să mai căutăm şi alte soluţii legale  pentru a rezolva această problemă, precum ar fi să 
cerem sprijinul Comisiei judetene de fond funciar Satu Mare. 

Nu mai sunt ridicate alte probleme. 
D-na preşedinte de şedinţă mulţumeşte consilierilor şi invitaţilor  pentru participare şi 

declară încheiate lucrările şedinţei consiliului local, convocat în şedinţă ordinară, prin 
Dispoziţia nr. 39/ 2017, emisă de primarul  comunei Tiream la data de  10 februarie  2017. 
 
 

                                   Tiream, la 24  februarie 2017. 
 
 
          Preşedinte  de  şedinţă,                                   Secretarul comunei Tiream, 
   Consilier local:  Lieb Beata                                          jr.  Maria Grigoraş 
 

 
 


